
                                         Protokół  nr 21 

                                z   posiedzenia Komisji Rewizyjnej  

                                Rady Gminy Krzemieniewo  

                                    w dniu  13 czerwca  2016      

   

   

Dnia 13 czerwca  2016 o godzinie  15.00  w Urzędzie Gminy w Krzemieniewie  rozpoczęto  

posiedzenie Komisji Rewizyjnej. Przewodniczący Komisji powitał  zebranych .    

 Lista obecności na posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

Zaproponował następujący porządek obrad.  

1. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

2.  Kontrola  realizacji zadań z zakresu ochrony przeciwpożarowej.   

3.  Informacja o zmianach w budżecie gminy dokonanych przez Wójta Gminy w okresie od 

ostatniego posiedzenia w formie  zarządzeń.  

4. Wolne głosy i wnioski  

     

 

Ad. Pkt 1.  

Przewodniczący Komisji zwrócił się do zebranych osób z pytaniem czy zapoznały                

się z protokołem z ostatniego posiedzenia i czy zamierzają wnieść do dokumentu  jakieś 

uwagi . Ponieważ uwagi nie zgłoszono przystąpiono do głosowania . Protokół został przyjęty 

jednogłośnie.  

 

Ad. Pkt.2  

Przewodniczący Komisji udzielił głosu pracownikowi , który w Urzędzie Gminy zajmuje się 

koordynowaniem współpracy z OSP p. Tomaszowi Stachowiakowi.  

Radnym przedstawiono podstawowe akty prawne , które regulują zadania Wójta dotyczące 

zapewnienia mieszkańcom gminy ochrony przeciwpożarowej . 

Wspomniano o liczbie działających na terenie gminy jednostek OSP  i formach 

organizacyjnych  w ramach  których działają. 

W dalszej kolejności omówiono wysłane radnym drogą mailową materiały – wykazy akcji w 

których uczestniczyły jednostki OSP z Krzemieniewa i Pawłowic.  

Analizowane wykazy stanowią  odpowiednio  

Zał. Nr 2 – wykaz akcji w latach 2015 i 2016  w których uczestniczyło OSP                               

z Krzemieniewa ,  

Zał. Nr 3 – wykaz akcji w latach 2015 i 2016 w  których uczestniczyło OSP                                      

z Pawłowicach.  

Skontrolowano wysokość  wynagrodzeń  pobieranych przez ochotników OSP za uczestnictwo 

w akcjach gaśniczych. Pracownik Urzędu Gminy wyjaśnił zasady naliczania tych 

wynagrodzeń.  

Radny K.D. pytał ,  kto z ochotników OSP  bierze wynagrodzenie za udział w akcji jeśli do 

wyjazdu zgłosi się np. 15 ochotników ? 

Tomasz Stachowiak wyjaśnił , że do akcji mogą wyjeżdżać tylko te osoby, które mają do tego 

uprawnienia, mają ważne badania lekarskie i są ubezpieczone. Wynagrodzenie otrzymują 

osoby , które wyjeżdżają samochodem bojowym, w którym mieści się tylko 6 strażaków + 

kierowca. Pozostałe osoby nie otrzymują wynagrodzenia.  

 

Poinformowano członków Komisji , że od 1 maja 2016 Wójt Gminy zmienił osobę pełniącą 

funkcję  Komendanta Gminnego. W miejsce Pana Bogdana Latanowicza funkcję tą 

przekazano panu Mariuszowi Ptak z Garzyna.  



Skontrolowano wysokość wynagrodzenia pobieranego przez Komendanta Gminnego w 

okresie od początku roku do końca maja i wynagrodzenia , które będzie pobierała nowo 

powołana osoba. Różnic w tym zakresie nie stwierdzono.   

 

Przewodniczący Komisji pytał czyją własność stanowi wyposażenie remiz OSP ?  

Wyjaśniono radnym , że w remizach znajduje się wyposażenie stanowiące własność gminy                            

a także wyposażenie stanowiące wyłączną własność stowarzyszenia , czyli jednostki OSP.  

Wójt Gminy w ramach wydatków bieżących planowanych na działalność OSP może kupować 

wyłącznie sprzęt niezbędny do zapewnienia gotowości bojowej jednostek. Wyjaśniono, że nie 

wolno z pieniędzy planowanych na wydatki w OSP kupować ubrań galowych, sztandarów, 

ani nagród na zawody strażackie, gdyż tego typu wydatki  nie mają charakteru bojowego. 

Majątek należący do gminy jest systematycznie inwentaryzowany , zgodnie z przepisami        

o rachunkowości.   

MG. Pytał w jakim celu ponosi się nakłady na zakup sprzętu np. motopomp dla jednostek 

OSP , które nigdy nie wyjadą do akcji, ponieważ nie mają sprzętu.  Jeśli taki sprzęt kupuje się 

wyłącznie na potrzeby udziału jednostki w zawodach sportowo-pożarniczych, to należałoby 

się zastanowić nad celowością takich wydatków. Uważa , że korzystniej byłoby doposażyć 

jedną jednostkę w dobrą motopompę ,  na bazie której odbywałyby się zawody wszystkich 

drużyn.  

 

MG. Pytał dalej , czy wszystkie jednostki OSP działające na terenie gminy maja status 

stowarzyszenia. ? Czy sprawdzono, dopełnienie przez jednostki OSP wszystkich formalności 

w tym zakresie.?  

 Inspektor ds. p-poż stwierdził, że wszystkie jednostki maja na pewno status stowarzyszenia. 

Najważniejsze są jednak dwie jednostki OSP w Krzemieniewie i Pawłowicach , ponieważ one 

są zrzeszone w Krajowym Systemie Ratownictwa Drogowego. 

 

MG. Pytał jak jest rola komendanta gminnego OSP? 

Pan Tomasz Stachowiak wyjaśnił, że Komendant koordynuje wydatki na ochronę 

przeciwpożarową, zabiega o dodatkowe środki na zakup sprzętu i służy fachową  pomocą  

Wójtowi w celu zabezpieczenia przeciwpożarowego i przeciwpowodziowego mieszkańców.  

 

MG. Jak przebiega procedura udzielania dotacji konkretnej jednostce OSP? 

Jednostka OSP jeśli zwróci się do gminy o udzielenie dotacji np. na zakup sprzętu bojowego 

to  może taką dotację otrzymać, pod warunkiem wyrażenia zgody przez Radę Gminy.  

Dotacja udzielana jest w konkretnej kwocie i na konkretny cel. W  tym celu niezbędne jest 

dokonanie zmian w budżecie gminy i następnie podpisanie umowy z jednostką OSP.  

Umowa reguluje termin przekazania środków finansowych i zasady rozliczenia dotacji.   

 

MG. Pytał jaki jest średni czas dojazdu jednostki OSP do miejsca zdarzenia.  

Pan Tomasz Stachowiak wyjaśnił że średni czas dojazdu przez nasze jednostki OSP                 

wynosi 11 minut. Statystyki państwowej straży pożarnej  wskazują , ze za prawidłowy czas 

dojazdu uważa się okres 15 minut.  

 

MG. Pytał jak wygląda sprawa pomocy sąsiedzkiej na wypadek pożaru lub innego zdarzenia?  

W dyskusję na ten temat włączyła się radna Henryka Przybylska , która wspominała 

problemy , z którymi napotkali się mieszkańcy wsi Belęcin w związku z tym , że udzielali 

pomocy w akcji gaśniczej a nie mieli do tego uprawnień. 

 



Tomasz Stachowiak przedstawił radnym koszty związane ze szkoleniem strażaków, 

badaniami lekarskimi, ubezpieczeniami i innymi opłatami, które musi ponosić gmina aby 

ochotnicy mogli brać udział w akcjach. Ponadto poinformował, że są coraz większe problemy 

z zatrudnieniem kierowców samochodów bojowych. Osoby te często po uzyskaniu uprawnień 

rezygnują z pracy z powodów osobistych. Wówczas gmina musi ponownie ponosić koszty na 

szkolenie innej osoby.  

Członkowie Komisji zastanawiali się nad formą zabezpieczenia umów z osobami, które 

uzyskały jakieś uprawniania na koszt gminy. 

 

H.P. Pytała dlaczego zdarza się tak, ze do jednego zdarzenia drogowego przyjeżdżają nie raz 

cztery wozy bojowe ?   

Radny Krystian Lewandowski wyjaśnił , ze wszystko zależy od tego jak osoba zgłaszająca 

zdarzenia przedstawi sytuację na drodze. Jeśli jest bardzo emocjonalna to wówczas 

przedstawia sytuację , która wygląda na bardzo groźną a taką rzeczywiście nie jest.   

 

Z uwagi na wyczerpanie się tematu , przewodniczący komisji poprosił o przesłanie wszystkim 

członkom komisji linku do strony Komendy Straży Pożarnej w Lesznie, gdzie można 

zapoznać się z danymi statystycznymi.  

Ad. Pkt. 2 

 Skarbnik Gminy wyjaśniła , ze w dniu 13 czerwca 2016  Wójt Gminy wydał zarządzenie 

zmieniające budżet gminy na rok 2016 w którym  

1. Zwiększono  planowane dochody budżetu gminy o kwotę 4.006.434 zł  na 

podstawie zawiadomień od Wojewody Wielkopolskiego o przyznaniu dotacji   

- w rozdz. 85228 kwota 6.063 zł na zadania zlecone z zakresu specjalistycznych 

usług opiekuńczych   

- w rozdz. 85216  kwota 371 zł  na wypłatę zasiłków stałych    

- w rozdz. 85211 kwota 4.000.000 zł na wypłatę świadczenia „Rodzina 500 + „  

Plan dochodów po zmianach wyniesie  30.202.702  zł  

 

2. Zwiększono  planowane wydatki budżetu gminy o kwotę 4.006.434 zł  

zwiększając plany wydatków na zadania opisane wyżej na  

          Planowane wydatki budżetu po zmianach wyniosą 43.602.837  zł  

 

      3. Ponadto dokonano zmian  w planowanych wydatkach  bieżących budżetu zgodnie z 

wnioskami kierowników jednostek organizacyjnych oraz drobne zmiany pomiędzy 

paragrafami wydatków w zadaniach z funduszu sołeckiego wsi Oporówko i Bojanice .   

 

Ad. Pkt 3  

W ramach wolnych głosów i wniosków 

M.M. pytał na jakiej zasadzie jest ustalone wynagrodzenie komendanta gminnego. Odp         

p. Stachowiaka: trzeba zapytać Wójta. Dalej M.M. pytał dlaczego dotychczas było dwóch 

komendantów gminnych, a teraz jest jeden. Odp p. Stachowiaka: trzeba zapytać wójta. 

 

Dalej radny M.M. pytał jak będą rozliczane faktury za nawadnianie boiska w Pawłowicach 

 

 Przewodniczący komisji zaapelował do członków Komisji aby zapoznać się efektami prac 

komisji statutowej i złożonymi propozycjami w tym zakresie.  

Poprosił aby każdy członek Komisji wypowiedział się w sprawie zmiany statutów.  

Jako pierwszy głos zabrał radny Michał Michalski.  Stwierdziła , ze jest za zmiana statutów 

wsi. Ponieważ obecnie obowiązujące statuty nie oddają stanu faktycznego wsii ich forma jest  



 

 

 

archaiczna. Uważa, ze statuty powinny wzmocnić rolę rad sołeckich, gdyż takie jest 

oczekiwanie mieszkańców.  

 

Radny Mirosław Krysztofiak również poparł zdanie wyrażone przez poprzednika. Dodatkowo 

stwierdziła, że w obecnej formule zebrania rad sołeckich odbywają się co najwyżej dwa razy 

w roku i jest to stanowczo za mało Zwraca uwagę na konieczność określenia w statutach innej 

formy wyboru sołtysów i rad sołeckich. Przy obecnie obowiązujący statutach dochodzi do 

sytuacji wyboru osób do rady soleckiej, które mają głównie zamiar blokować propozycje 

sołtysa. Trzeba podjąć próbę dokonania zmian w tym zakresie.  

 

Uzupełniając wypowiedź swego poprzednika radny Michał Michalski przedstawił sytuację , z 

ostatniego zebrania wiejskiego w Pawłowicach. Nowo wybrany sołtys sam zaproponował 

osoby , z którymi chciałby współpracować . Mieszkańcy przyjęli to ze zrozumieniem.    

 

Radny Krystian Dutkiewicz stwierdził , że statuty powinny zobowiązywać sołtysów do 

ściślejszej współpracy i konsultowania spraw z członkami rady sołeckiej.  

 

Radna Henryka Przybylska stwierdziła, że nie jest zwolennikiem doprowadzenia do sytuacji, 

że dla każdej wsi uchwalony będzie uchwalony inny statut. Uważa , ze statuty w obecnej 

formie są dobre a do rady sołeckiej powinny zgłaszać się osoby, które chcą współpracować z 

sołtysem. Wskazuje na dużą odpowiedzialność sołtysów i żadną odpowiedzialność członków 

rad sołeckich. Nie jest przekonana , ze zmiana statutów cokolwiek zmieni.  

 

Radny Krystian Lewandowski wskazał, ze bardzo zależałoby mu na takich uregulowaniach, 

które spowodowałyby większą frekwencję mieszkańców na zebraniach dotyczących np. 

uchwalania przedsięwzięć z funduszy sołeckich.  

 

W związku z zakończeniem wypowiedzi radnych ustalono termin kolejnego posiedzenia                

w dniu  11 lipca 2016  o  godzinie  15.00  

Tematem będzie kontrola wydatków na zakupy energii elektrycznej, i innych mediów. 

zapewnienie bezpieczeństwa przeciw pożarowego oraz funkcjonowanie OSP.  

 

Innych spraw nie zgłoszono.  

 

 

Na powyższym  posiedzenie Komisji zakończono.  

 

 

 

Protokołowała D.A                   Przewodniczący Komisji  

                                                            (-) Marek Garbacz……………………..  

                           

 

                         (-) Krystian Lewandowski ………………………………….. 

                          (-) Krystian Dutkiewicz ……………………………………….. 

                          (-) Mirosław Krysztofiak ………………………………………. 

                          (-)Michał Michalski ………………………………………………… 



                          (-) Henryka Przybylska ………………………………………… 

 

     

 


